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INFORMÁCIE SLOVENSKEJ KARDIOLOGICKEJ SPOLOČNOSTI

Zápisnica č. 4/2006 — 2009 zo zasadnutia
výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 24. apríla 2007

Zasadnutie výboru sa konalo v zasadačke Kardiologickej kliniky NÚSCH dňa 24. apríla 2007 o 14.00 h.

Prítomní členovia výboru (abecedne):
Prof. MUDr. A. Dukát, h. doc. MUDr. V. Fridrich, Doc. MUDr. E. Goncalvesová, Prof. MUDr. R. Hatala, Doc. MUDr. G. Kamenský, MUDr. P. Margit-
falvi, Prof. MUDr. J. Murín, MUDr. M. Studenčan
Kontrolná komisia: MUDr. J. Beňačka, MUDr. V. Vršanská
Predsedovia pracovných skupín: Prof. MUDr. J. Fabián,  MUDr. M. Hrebík,  Prof. MUDr. Z. Mikeš, Prof. MUDr. V. Hricák
Neprítomní (ospravedlnení): Prof. MUDr. V. Bada, MUDr. V. Čavoj,  Doc. MUDr. S. Filipová, MUDr. P. Chňupa, MUDr. G. Kaliská,  MUDr. F. Kovář,
Doc. MUDr. I. Šimková

Program:

1. Kontrola úloh podľa zápisnice č. 3/2006 – 2009
1.1. Voľby predsedov a vedeckých sekretárov v PS, kde voľby doteraz ne-

prebehli (PS neinvazívnej kardiológie) (zodpovedný MUDr. Chňupa
nebol prítomný).

1.2. Voľby do PS ambulantných kardiológov (MUDr. Beňačka, Doc. Fili-
pová).
Voľby prebehli v dvoch etapách v priebehu mesiaca marec a apríl 2007
tajným hlasovaním písomnou formou.
1. Prvé kolo
Volieb sa zúčastnilo 60,60 % členov pracovnej skupiny ambulantných
kardiológov. Sčítania hlasov volebných lístkov bol prítomný MUDr.
Hrebík dňa 12. apríla 2007.
Výsledok volieb: členovia PSAK s najvyšším počtom hlasov boli zvole-
ní do výboru pracovnej skupiny ambulantných kardiológov.
(abecedne, s počtom získaných hlasov)
J. Beňačka – 33, E. Čižmárová – 14, A. Jurko ml. – 13, P. Loviška – 13,
K. Mičko – 9.
2. Druhé kolo
Členovia výboru pracovnej skupiny ambulantných kardiológov boli
písomne oslovení s blahoželaním k zvoleniu do výboru pracovnej sku-
piny. Zároveň boli požiadaní, aby si zvolili predsedu výboru PSAK
korešpondenčne tajným hlasovaním. Dňa 24. apríla 2007  MUDr.
Beňačka a MUDr. Hrebík spočítali zaslané volebné lístky s voľbou
predsedu PSAK.
Výsledok volieb: S najvyšším počtom hlasov sa predsedom pracovnej
skupiny ambulantných kardiológov stal MUDr. Jozef Beňačka.

1.3. Nezávislý nepovinný finančný audit hospodárenia SKS. Správy z au-
ditu za rok 2005 a 2006 boli rozoslané všetkým členom výboru a KK.
Audítorská spoločnosť schválila účtovníctvo SKS. Zistené nedostatky
budú v priebehu nasledujúceho obdobia odstránené. Vo všeobecnej
rovine treba klásť väčší dôraz na administratívnu úroveň účtovných
dokumentov. Ekonomickí poradcovi SKS vypracovali stanovisko
k auditu. Vyplynulo z neho okrem iného, že časť činností SKS vedie
k tvorbe zisku, a preto časť príjmov podlieha daňovej povinnosti.
V dôsledku toho SKS odviedla dane za rok 2006 vo výške 1 295 261
SK a spätne za rok 2005 vo výške 989 044 SK. Z týchto záverov vyplý-
va, že je potrebné zásadným spôsobom zmeniť postup alokácie zisku
tak, aby bol v súlade so stanovami SKS a princípmi hospodárenia ob-
čianskych združení.

K týmto otázkam bude v najbližšom období zvolané osobitné zasada-
nie výboru SKS (Doc. Goncalvesová), a to dňa 30. mája 2007 o 15.30
h na NÚSCH-u .

1.4. Bola vypracovaná „Univerzálna zmluva” pre riešiteľov grantov SKS
a riešitelia ju dostanú k dispozícii bezprostredne po pridelení grantu.
Zmluvy s riešiteľmi grantov pridelených v roku 2006 (MUDr. Palac-
ka a PhDr. Klimas) boli podpísané v marci.

1.5. Novelizácia stanov SKS (súčasný stav, Prof. Murín). V práci na nove-
le stanov pokračujú Prof. Murín a MUDr. Beňačka. Nimi vypracova-
ná verzia sa dostane na oponentúru všetkým členom širšieho výboru
SKS koncom mája 2007.

1.6.  Preklady odporúčaní do tlače:
a) Stabilná AP (Doc. Filipová, Prof. Hatala) odovzdané do tlače.
b) Fibrilácia predsiení (MUDr. Kaliská). Bude sa prekladať forma
„pocket guidelines”. Doc. Kamenský požiada ESC o možnosť prevziať
túto formu a následne zabezpečí jej preklad.
Rovnako bude postupovať, keď budú zverejnené pocket formy z  Od-
porúčaní pre choroby srdcových chlopní a Odporúčaní pre diabetes,
prediabetes a kardiovaskulárne ochorenia.
c) Odporúčania pre komorové dysrytmie a prevenciu náhlej srdcovej
smrti (Prof. Hatala). Výbor PS pre arytmie a kardiostimuláciu alebo
SASA sa rozhodol, že vypracuje vlastné odporúčania, vzhľadom na
to, že Odporúčania ESC sú príliš rozsiahle, neprehľadné a v niektorých
smeroch pravdepodobne nesplnia svoj účel.
d) Vrodené chyby srdca a šport (MUDr. Hrebík) sú preložené
a preklad bol odborne korigovaný. K vypracovaniu Komentára
k tomuto materiálu sa už skôr prihlásili MUDr. Chňupa a Doc. Šim-
ková.

1.7. Priebežná správa o príprave stánku SKS na kongrese ECS vo Viedni
(Doc. Goncalvesová, Ing. Pohanková). Príprava prebieha v intenciách
už prezentovaných zámerov.

1.8. Správa o stave edukačných aktivít pod záštitou SKS
Doc. MUDr. Filipová sa nemohla zúčastniť výboru SKS. Správa bude
predložená na nasledujúcom zasadaní výboru. V súvislosti s touto
aktivitou Prof. Murín pripomenul, že z každého podujatia treba vy-
pracovať hodnotenie o jeho úrovni. Lekárska komora, ktorá by mala
byť garantom úrovne akcií totiž odstúpila od spolupráce so
SACME. Situácia o prideľovaní kreditov nie je preto teraz jasná.

1.9. Činnosť sekretariátu (Ing. Pohanková, Doc. Goncalvesová)
a) Členské poplatky
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Doplnila sa evidencia členských poplatkov za rok 2006 do databázy
členov SKS podľa výpisov z účtu SKS, potvrdení o zaplatení a čestných
prehlásení členov o zaplatených členských poplatkov. Prebieha evi-
dencia poplatkov za rok 2007 z denných výpisov z účtu SKS. Čle-
nom SKS boli e-mailom alebo písomne zasielané informácie o spôso-
be zaplatenia členského a vstupné heslá na registráciu na
www.cardiology.sk. Ukazuje sa, že zásadným nedostatkom
pri komunikácii s členmi SKS je nedostupnosť e-mailových adries na
elektronickú komunikáciu.
b) Inventarizácia hmotného majetku SKS prebehla dňa 20. apríla 2007,
bude formálne dokončená za prítomnosti predsedu KK.
c)  Na doplnenie technického vybavenia sekretariátu sa zakúpila tla-
čiareň a kopírka.

2. Vlastná schôdza
2.1. Kongres (Prof.  Murín, Doc. Goncalvesová, Doc. Kamenský). Čle-

nom  výboru, KK a predsedom PS sme rozoslali pracovný návrh progra-
mu XII. kongresu SKS s orientačným vymedzením priestoru pre jed-
notlivé PS. Program sa pripravuje.
Rámcovo:
štvrtok – sympóziá firiem, slávnostné otvorenie, zahraničný hosť, blok
žena a srdce
piatok – sympóziá pracovných skupín a partnerských odborných spo-
ločností, valné zhromaždenie, súťaž mladých kardiológov, súťaž
o najlepší poster, Haviarova prednáška, originálne práce
sobota – sympóziá pracovných skupín  a partnerských odborných spo-
ločností, hot-lines, diskusia k odporúčaniam
Paralelné akcie: beh, stánky kardiovaskulárnej prevencie, tlačová kon-
ferencia, galavečer (piatok PKO).
Hlavný sponzorom kongresu SKS bude firma Servier. Ale proces pri-
hlasovania sa nie je ukončený.
Výbor zohľadnil požiadavku viacerých členov na predĺženie termínu
na zadávania abstraktov a sympózií, ktorý sa posunie asi o týždeň.

2.2. MOST (Doc. Kamenský, Prof. Murín). Začne verejnou športovou
akciou 28. augusta 2007. Rozpočet je 2,5 mil SK, ktoré budú vyzbiera-
né ako príspevky firiem podnikajúcich v oblasti medicíny
a zdravotníctva. Na organizáciu bola vybraná PR agentúra Remark.
Jedným z hlavných mediálnych partnerov je Slovenský rozhlas, ráta
sa s účasťou verejnoprávnej televízie.

2.3. Stretnutie národných prezidentov (marec 2007, Nice) (Prof. Murín).
Hlavnými témami boli financie EKS, podpora základného výskumu,
odporúčania ESC, membership karty, charakter postgraduálneho
vzdelávania v oblasti kardiológie, fellowship ESC, volebný proces pre-
zidenta, granty ESC, Euro Heart Project (podrobná správa je pre zá-
ujemcov k dispozícii na sekretariáte SKS).

2.4. European Heart Health Charter bude podpísaná 12. júna 2007 medzi
EKS a európskym parlamentom. Bola preložená do slovenčiny
a pripravuje sa aj jej prijatie na príslušnej úrovni v SR (Doc. Kamen-
ský, Prof. Murín).

2.5. Sl. Slovincová zatiaľ neuhradila a neuznala záväzky voči SKS (asi 70
tis. SK). Výbor rozhodol, aby SKS prostredníctvom JUDr. Kociána
uplatnila pohľadávky voči sl. Slovincovej v občianskoprávnom konaní
(Doc. Kamenský).

2.6. Hlavný odborník
a) Biela kniha alebo Národný kardiovaskulárny program. Doc. Ka-
menský oslovil listami popredných odborníkov na Slovensku
o koncepčné zhodnotenie súčasného stavu a náčrt vízie riešenia jed-
notlivých oblastí kardiológie s cieľom zostaviť tzv. bielu knihu kardio-

vaskulárneho zdravia. S vedomím, že ide o náročnú analytickú čin-
nosť, bol termín vypracovania materiálov posunutý.
b) Diskusia o forme a potrebe zberu údajov o činnosti kardiologic-
kých ambulancií, ktoré sú vyžadované NCZI. Z diskusie (MUDr. Be-
ňačka, Prof. Hatala, MUDr. Studenčan, Doc. Kamenský, Prof. Mu-
rín) vyplynulo, že dátové dotazníky sú príliš rozsiahle a nie sú
kompatibilné s používanými informačnými systémami. Údaje, ktoré
sa potom zadávajú, nezodpovedajú realite. Stanovisko k zberu úda-
jov NCZI žiada do 26. mája 2007. Výbor uznal mimoriadnu závažnosť
tejto problematiky a rozhodol o vytvorení pracovnej ad hoc skupiny.
Zaviazal hlavného odborníka, aby odpovedal NCZI v tom zmysle, že
táto závažná problematika vyžaduje širšiu diskusiu a konsenzus o zbere
údajov.  Túto „ad hoc pracovnú skupinu” budú tvoriť Doc. Kamenský,
MUDr. Beňačka, MUDr. Studenčan. MUDr. Beňačka osloví ďalších
členov z pracovnej skupiny ambulantných kardiológov. Vedúcim sku-
piny je Doc. Kamenský. Prvú analýzu ambulantných dotazníkov pre
kardiológov sa prihlásil pripraviť MUDr. Beňačka.
c) SLS a SLK v období medzi schôdzami výboru SKS iniciovala otáz-
ku vzhľadom na návrhy nových hlavných odborníkov v kardiológii.  Vý-
bor SKS nespochybnil nomináciu Doc. Kamenského, ktorý je v tejto
funkcii približne rok.

2.7 Register AKS. MUDr. Studenčan referoval o množstve technických
problémov, ktoré vyplývajú najmä z nedostatkov vo funkčnosti soft-
waru a internetovej komunikácie. V teréne panuje neochota
na zadávanie údajov, pretože súčasne beží viacero registrov  a zadávať
ich zodpovedne zaberie veľa času. Toto úsilie nie je ekonomicky
ohodnotené, ba naopak hrozia skôr iba perzekúcie. Situáciu môže zlep-
šiť organizácia operatívnych mítingov k problémom zadávania zberu
a analýzy údajov. Jednou z možností je iniciovať u štátnej správy vy-
tvorenie miesta dokumentaristky v nemocniciach, určenej na zber
údajov. Inou možnosťou je nájsť v rámci SKS prostriedky na ohodno-
tenie pracovníkov, ktorí budú zadávať údaje do elektronickej podoby.
Na druhej strane povinnosť zberu údajov upravuje zákon a podmienky
na správny zber údajov má vytvoriť štát, najmä ekonomickým hodno-
tením tejto práce.

3. Rôzne
1. Slovenská Akadémia vied vyslovila poďakovanie Prof. MUDr. Jánovi

Murínovi, CSc. za aktívnu účasť na konferencii „Zdravie je bohat-
stvo”, kde reprezentoval SKS, Prof. MUDr. Jánom Slezákom, DrSc.,
1. podpredsedom SAV.

2. Stav registra Srdcového zlyhávania (Doc. Kamenský, Prof. Murín).
Register SZ je projektom SKS a nadácie. Register je kompletne pre-
ložený, zadáva sa do softwarovej podoby. Ešte nie je technicky hoto-
vý, zo softwarového hľadiska je na ňom veľa práce. Realizácia sa bude
uskutočňovať formou zaškolených platených pracovníkov, ktorí budú
spúšťať register. Treba vyriešiť zber údajov v súvislostiach so zákonom
o ochrane osobných údajov.

3. Svetová srdcová federácia (World Heart Federation) (Prof. Murín).
Výbor odporučil naďalej zotrvať v členstve a zaplatiť tohtoročné aj
predchádzajúce členské príspevky.

4. Žiadosť o finančný príspevok na aktívnu účasť na medzinárodnom kon-
grese – MUDr. Martin Záhorec – jednohlasne bola schválená finanč-
ná odmena v sume 10 000 Sk na základe predloženia originálu účtu
výdavkov a stručnej správy z cesty.

5. Žiadosť o finančný príspevok na aktívnu účasť na medzinárodnom kon-
grese – MUDr. Peter Šrak –  jednohlasne bola schválená finančná
odmena v sume 10 000 Sk na základe predloženia originálu účtu vý-
davkov a stručnej správy z cesty.
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6. Žiadosť o finančnú podporu vydania knižnej publikácie „Pokročilé
zlyhávanie a transplantácia srdca” (Prof. MUDr. Fabián, DrSc.) Na
podporu vydania knižnej publikácie bola výborom jednohlasne schvá-
lená suma 150 000 Sk.

7. Žiadosť o finančný príspevok na podporu publikačnej činnosti 2007.
Prijatý abstrakt bude prezentovaný vo forme postera na svetovom
kongrese ISHR v Bologni (v dňoch 22. – 25. júna 2007) a má názov
„Changes in PPAR isoforms expression and protection by simvastatin
in the diabetic-hypercholesterolemic rat heart” (PharmDr. Adriana
Adameová, PhD). Prítomný výbor jednohlasne priznal nárok na od-
menu vo forme štipendia v sume 30 000 Sk na podporu publikačnej
činnosti a súčasne výbor zamietol žiadosť o finančnú podporu pre-
zentácie abstraktu v zahraničí.

8. Žiadosť o finančnú podporu aktívnej účasti na kongrese ESC Euro-
pace 2007 v Lisabone v dňoch 24. – 27. júna (MUDr. Nina Hakáčo-
vá). MUDr. Nine Hakáčovej výbor nepriznal finančný príspevok z dô-
vodu, že na rok 2007 už príspevok na reprezentačné aktivity čerpala.

9. Žiadosť o finančný príspevok k prezentácií na 5. svetovom kongrese
detskej intenzívnej starostlivosti, jún 2007 v Ženeve (MUDr. Ľubica
Kováčiková, PhD.) Výbor jednohlasne schválil finančný príspevok
v sume 10 000 Sk, na základe predloženia originálu účtu výdavkov
a stručnej správy z cesty.

10. Žiadosť o pridelenie finančného príspevku na pokrytie nákladov – ak-
tívna účasť na Heart Failure 2007 v Hamburgu dňa 11. júna (Doc.
MUDr. Alexander Jurko, PhD.). Doc. MUDr. Alexander Jurko, PhD.
získal na základe rozhodnutia výboru finančný príspevok na pokrytie
nákladov vo výške 10 000 Sk s podmienkou predloženia originálu účtu
výdavkov a stručnej správy z cesty.

11. Žiadosť PS Pediatrickej kardiológie o finančnú podporu detského let-
ného tábora (150 000 SK). Detskému letnému táboru, ktorý organi-
zuje prim. MUDr. Hrebík, bola ako finančná podpora celým zúčast-
neným výborom odsúhlasená suma 150 000 Sk. Medzi SKS a Klubom
detskej nádeje bude uzatvorená darovacia zmluva v súlade
s Občianskym zákonníkom, v ktorej bude uvedený termín prevodu
finančných prostriedkov v prospech účtu obdarovaného. Obdarova-
ný sa zaviaže do určeného termínu doručiť do sídla darcu účtovné
doklady preukazujúce účel použitia.

12. Žiadosť predsedu PS Transplantácia srdca a pľúc o finančnú podporu
akcie tejto PS na seminári „Zahraničný hosť” (ktorým bol Prof. J. Cle-
land). Žiadosti bolo vyhovené a výbor súhlasí s preplatením ubytova-
nia v hoteli.

13. Žiadosť MUDr. Ravingerovej o finančnú podporu SKS: 1. Príspevok
na aktívnu účasť na XIX. svetovom kongrese v Bologni. 2. Príspevok
na publikačnú činnosť v roku 2007. Publikácia bola uvedená v Curent
Contains v časopise s IF 1.681 Výbor sa jednohlasne rozhodol pod-
poriť publikačnú činnosť a priznal MUDr. Ravingerovej nárok na od-
menu vo forme štipendia v sume 30 000 Sk a súčasne zamietol žia-
dosť o finančnú podporu prezentácie abstraktu v zahraničí.

14. Žiadosť Doc. MUDr. Filipovej, CSc. o finančnú podporu aktívnej účas-
ti na kongrese v Athénach 7. – 9. júna 2007. Výborom bola odobrená
suma vo výške 10 000 Sk na základe predloženia originálu účtu výdav-
kov a stručnej správy z cesty.

15. Žiadosti o prijatie za členov SKS. O prijatie do Kardiologickej spo-
ločnosti požiadalo 10 záujemcov v období od 19. februára 2007 do 19.
apríla 2007: PharmDr. Peter Ochodnický; PhD; MUDr. O. Betková;
MUDr. Pavol Janega; Mgr. Igor Chamilla; Dipl. VS Jana Pančuško-
vá; MUDr. Ing. Katarína Sládeková; MUDr. Eva Sameková; MUDr.
Antonín Hruboň, PhD; Petra Roskopfová – študentka; MUDr. Marián
Felšöci. Žiadosti o členstvo všetci prítomní výboru jednohlasne schválili
všetkým 10 záujemcom.

Z pracovnej schôdze výboru a diskusií vyplynuli pre výbor a exekutívu SKS
tieto úlohy:
• Uskutočniť voľby predsedu v PS neinvazívnej kardiológie (zodpoved-

ný MUDr. Chňupa).
• Zverejniť výsledky volieb do PS Ambulantných kardiológov (zodpo-

vedná volebná komisia).
• Stretnutie členov výboru k otázkam Auditu a daní v SKS (30. 5. 2007,

15.30 h NÚSCH).
• Novelizácia Stanov (zodpovední MUDr. Beňačka a Prof. Murín, na

ďalšom výbore poskytnú prepracovaný návrh Stanov).
• Odporúčania: a) Fibrilácia predsiení (Pocket guidelines – Doc. Ka-

menský požiada ESC a spojí sa s pracovnou skupinou pre arytmie
ohľadne prekladu). b) Ochorenia srdcových chlopní a diabetes (po-
dobne – po zverejnení a dodatočne určíme zodpovedných). c) Odpo-
rúčania pre komorové dysrytmie pre prevenciu náhlej srdcovej smrti
vypracuje PS pre arytmie alebo SASA (zodpovedný: Prof. Hatala). d)
Komentár k odporúčaniam Vrodené chyby srdca a šport (prim. P.
Chňupa, Doc. I. Šimková).

• Doc. Filipová bude výbor SKS informovať, ako prebiehajú akcie so
zastrešením SKS.

• Inventarizácia hmotného majetku SKS bude dokončená za prítom-
nosti predsedu KK (MUDr. Beňačka).

• Kongres 2007: sympóziá PS, firemné satelity, program Valného zhro-
maždenia, súťaž mladých kardiológov, abstrakty, otvorenie, Haviaro-
va prednáška, Gala večer, rámcový program (zodpovední: Prof. Mu-
rín, Doc. Goncalvesová, Doc. Kamenský a všetci členovia výboru SKS).

• Príprava projektu MOST (zodpovedný: Doc. Kamenský).
• European Heart Health Charter (jún 2007) – informácia (Doc. Ka-

menský, Prof. Murín).
• Kauza Slovincová – delegovanie na právnika JUDr. Kociána (pohľa-

dávky SKS) (zodpovední: Doc. Kamenský a JUDr. Kocián).
• Úlohy hlavného odborníka (Doc. Kamenský): Biela kniha a Národný

kardiovaskulárny program, Zber dát v kardiologickej ambulancii.
• Register AKS (informácia: prim. MUDr. Studenčan).
• Register Chronického srdcového zlyhávania (informácia: Doc. Ka-

menský a Prof. Murín).

Nasledujúci výbor: 7. jún 2007 o 14.00 h v zasadačke centra 4 IN,
Ružinovská 42, 821 01 Bratislava 2.

5K – princíp rokovania výborov SKS
konkrétne, koncízne, koherentne, konštruktívne, korektne

Doc. MUDr. Eva Goncalvesová, CSc. Prof. MUDr. Ján Murín, CSc.
vedecká sekretárka SKS prezident SKS
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